
  
 

 

Het perspectief van de PPN die ik namens de fractie van de ChristenUnie, mijn eigen 
fractie, beschouw wordt gekleurd door de regenboog. 
Dit voorjaar konden we regelmatig onder de indruk zijn van dit natuurverschijnsel. 
Voor onze fractie is het meer dan dit alleen. Het verwijst naar de belofte en de trouw 
van God die Hij aan mensen deed na de grote vloed, namelijk dat de aarde nooit 
meer helemaal onder water zou komen. Die belofte en trouw is Hij tot op de dag van 
vandaag nagekomen. Dit inspireert ook ons. 
 
De regenboog, zoveel kleuren, samen vormen ze één geheel. Het is een mooi beeld 
hoe onze samenleving eruitziet. Allemaal verschillen, maar toch vormen we samen 
één geheel en is er voor iedereen een plek. Het vraagt om een integraal beleid 
waarin alles en iedereen tot zijn recht komt. 
 
Voor het samenstellen van de PPN 2020-2023 ging een lang en intensief traject 
vooraf. Er is gekozen voor een zorgvuldige balans tussen sociale, fysieke en overige 
voorzieningen. De uitstraling en het hoge voorzieningenniveau is minimaal belast. 
Waarom heeft het college gekozen om dit traject niet samen met de raad op te 
pakken? 
 
Het college spreekt over een zorgvuldig gekozen balans. In de beantwoording van 
onze technische vraag waaruit die balans blijkt, geeft u aan dat de voorbereiding is 
op basis van de 3 sporen: interventieplan sociaal domein, overige 
bezuinigingsmogelijkheden en inkomstenverhogende maatregelen.  
Die 3 sporen kennen wel randvoorwaarden. Namelijk investeren in de regiofunctie en 
de wens voor een bruisende binnenstad. Volgens de fractie van de CU is hier meer 
sprake van een disbalans. Waaruit blijkt in de ogen van het college de balans?   
 
In het fysieke domein staan veel pm posten. Nader in te vullen of niet……. 
In het sociale domein worden bezuinigingen ingevuld. Maar is dat reeël?  
De samenleving wordt een beeld opgedrongen waarin het sociaal domein teveel geld 
kost. Maar het effect uit de jaar 2018 in Meppel laat iets anders zien. Daar liggen 
opgaven bij economische zaken en burgerzaken. Ook de pagina 
www.waarstaatjegemeente.nl geeft aan dat Meppel gemiddeld minder uitgeeft in het 
sociaal domein dan andere steden. Wel is er sprake van een groot verschil tussen de 
bijdragen voor volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing met 
andere steden. Is dat  een verklaring voor de pm posten die opgenomen zijn in het 
fysieke domein? 
 
De beschikbare middelen vanuit het rijk doen geen recht aan de invulling van de 
regiofunctie van Meppel. Daarom is het goed alert te blijven bij het herijkingsproces 
van het gemeentefonds. Bij het verdelen van subsidies van andere overheden staat 
Drenthe, maar ook Meppel, op achterstand. Het is een aandachtspunt om in beeld te 
zijn en te blijven daar waar subsidies worden verstrekt. 
 
Het vergroten van de inkomsten van de gemeente kan op verschillende wijzen, o.a. 
door zoveel mogelijk kostendekkende leges en heffingen. 



  
 

Onze havengelden wijken sterk af van de kosten die gemaakt worden. De dekking is 
slechts 30%. Toch willen wij onze concurrentiepositie niet op het spel zetten. Kan het 
college aangeven wat de eventuele ruimte nog is?  
Bij de OZB wordt eerst gekeken welke opbrengst wij willen genereren om daarna 
terug te rekenen hoe hoog de verhoging moet zijn. Is het niet mogeljk om jaarlijks de 
ozb te laten stijgen met een inflatiecorrectie en 1 of 2% verhoging? Graag een 
reactie van het college. 
De precariobelasting wordt niet genoemd in de PPN als bron van inkomsten. Tijdens 
het agendapunt in de commissie over de consultatie mbt. de terrassen heeft de 
fractie van de ChristenUnie daar al een opmerking over gemaakt. Is er een vorm van 
gelijkwaardigheid tussen precariobelasting, de ozb heffing en de huur van 
gemeentelijke gebouwen? Blijft de precariobelasting bestaan? 
Stijging van kosten voor rioolheffing en afvalstoffenheffing. Veel afval komt terecht in 
de ondergrondse containers; zelfs grof afval. Dit blijkt ook uit de lage inbreng in 
Havelte. De kosten om het afval te verwerken lopen voor iedereen op. Ook voor 
inwoners die bewust afval scheiden. Wat is de beste manier om de kosten eerlijk te 
verdelen, college?  
 
Participatie kan financieel voordeel opleveren. In aanloop naar de behandeling van 
de PPN sprak de raad met maatschappelijke organisaties. Uit deze gesprekken 
kwamen interessante ideën naar voren en de bereidheid om mee te denken. Een 
bezuiniging roept weerstand op maar wanneer er samen gezocht wordt naar 
oplossingen kunnen er mooie plannen en nieuwe inzichten onstaan. Dan hebben de 
partijen een gezamenlijk belang.Voor deze nieuwe manier van werken dienen wij de 
motie Innovatie subsidies in. 
 
Een andere vorm om meer financiële ruimte te creëren is door gebruik te maken van 
de database van gemeentelijke belastingen. Uit deze gegevens kan waardevolle 
informatie gehaald worden waardoor andere processen minder tijd en geld kosten. Ik 
verwijs hiervoor naar het artikel van Jochem Boeke in BinnenlandsBestuur. 
De fractie van de CU is voor een goede digitale werkomgeving zodat de ambtelijke 
organisatie haar taken op een goede wijze kan uitvoeren en waarbij monitoring van 
processen en het volgen van de financiele ruimte gemakkelijk inzichtelijk gemaakt 
kan worden. Dit zal veel efficienty opleveren waarbij de kosten voor zo’n systeem 
snel terugverdiend worden. Is het college bereid om dit te onderzoeken? 
 
De fractie van de ChristenUnie stelt voor om een besluit, genomen bij de begroting 
2019, terug te draaien. Gezien het perspectief voor de komende jaren “Meppel bouwt 
een sterk fundament voor de toekomst” stellen wij voor 375.000 euro weer toe te 
voegen aan de reserve en niet in te zetten voor het onderhoudsniveau in de 
openbare ruimte. Hiervoor dient de CU een amendement in. 
De pot met goud die aan het eind van de regenboog staat is echt een fabel, dat is 
een zekerheid. Maar de regenboog staat wel boven ons allen en sluit niemand uit. 
Zo hoort het sociaal domein ook te functioneren.   
 
De fractie van CU vindt de opgave in het sociaal domein fors. Temeer omdat de 
keuze niet onderbouwd is. Wat zijn de effecten van deze kortingen en wat is het doel. 
Wordt er op financiën gestuurd of op het welzijn en welbevinden van onze inwoners? 
De kaders die de raad heeft opgesteld gelden nog steeds maar hoe zijn die 
toegepast bij  de beoordeling van de voorgestelde maatregelen? 



  
 

 
In algemene zin willen wij een paar opmerkingen maken over de lijst met 
maatregelen. Niet al deze maatregelen kunnen wij ondersteunen. Een aantal 
plannen treffen meteen de gebruikers van zorg. Wij zien graag dat het college 
maatwerk levert in gevallen waar, door stapeling, ongewenste situaties ontstaan. Ook 
in deze situaties is het mogelijk, door gebruik van een goed IT-systeem, om 
gebruikers te ontzorgen doordat gegevens bij de gemeente integraal gebruikt kunnen 
worden. Hetzelfde is ook van toepassing bij het voorkomen van dubbelingen bij 
armoede. Is er een goed functionerend volgsysteem waardoor kostenbesparend 
gewerkt kan worden? Wij snappen dat de stadsbus een middel is en dat u op zoek 
gaat naar alternatieven. Maar denkt u aan de zelfredzaamheid en het meedoen van 
onze inwoners aan het maatschappelijke verkeer en het positieve effect daarvan op 
hun gezondheid en welzijn?  Hiervoor dienen wij een motie in. 
Het budget dat bespaart kan worden door gebruik te maken van ipgb en i-zin is 
drastisch bijgesteld. Wat is de reden hiervan? 
 
De fractie van de CU dient een motie in die oproept om relaties sterk te maken door 
voorbereid te zijn op de komst van een kind, de tijdsinvestering die dat met zich 
meebrengt en de inzet van steungezinnen. Door op deze wijze te ondersteunen hoeft 
er minder gebruik gemaakt te worden van zorg. 
 
Tot slot maar niet minder belangrijk de opgave rondom duurzaamheid en de 
energietransitie. Door onze fractie wordt hierop een visie gemist van het college in de 
PPN. Kan het college hier een toelichting op geven? Verder zien wij uit naar de 
viering van de eerste Klimaatdag in Meppel op donderdag 24 oktober a.s. Laat het 
een dag zijn van bewustwording en start naar een duurzamer Meppel. 
 
Wij danken de ambtenaren, college en griffie voor de ondersteuning. Collega fracties 
voor het vertrouwen en de samenwerking. 
 
Ik neem u nog even mee naar het begin van onze beschouwing over de regenboog. 
Ik wens ons allen die bescherming toe, als een kleurige deken over ons bestaan. 
Tijdens mijn betoog heeft u een perpetuum mobile ontvangen in de vorm van een 
regenboog.  Een aandenken om aan te denken bij alle beslissingen die u zult nemen. 


